
Zápisnica č.4/2015  zo zasadnutia Komisie pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ pri MsZ v Poltári 

konaného dňa 27.októbra 2015 v ZUŠ v Poltári 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie 

2. Čerpanie finančných prostriedkov z KK 

3. Prijaté žiadosti o finančné príspevky 

4. Schvaľovanie žiadostí 

5. Rôzne 

6. Uznesenie 

7. Záver 

 

K bodu1 

Zasadnutie Komisie pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ pri MsZ v Poltári otvoril a všetkých prítomných 

privítal Daniel Kamas - predseda komisie. Následne prítomní členovia komisie schválili program zasadnutia. 

 

K bodu 2 

Zapisovateľka komisie informovala prítomných členov komisie o čerpaní finančných prostriedkov z rozpočtu 

komisie kultúry. K dnešnému dňu bolo čerpaných 409,37 € z 1 700 €. Zostatok je 1 290,63 €.  

 

K bodu 3 

Do komisie kultúry prišla jedna žiadosť firmy KERMAT s.r.o. Ing. Hlodáka a to konkrétne na vydanie knihy 

Krása slovenského skla. Ide o publikáciu autorov Ing. Pavla Hlodáka a Júliusa Križániho, ktorá opisuje výrobu 

skla vo všetkých slovenských sklárňach od stredoveku do dnešnej doby. V knihe na 216 stranách formátu A4 je 

sklo zobrazené na viac ako 700 fotografiách. Kniha je priekopnícka v tom, že na Slovensku je prvou, ktorá 

encyklopedicky mapuje priemyselnú výrobu skla, jeho tvar, dizajn a výzdobu. Predpokladané náklady na 

vydanie knihy sú 8 000 eur. Po vytlačení knihy prispejú aj výtlačkami podľa vzájomnej dohody. 

 

K bodu 4 

V roku 2011 komisia kultúry schválila na vydanie prvej publikácie Zrod slovenského skla finančnú čiastku vo 

výške 50,00 €. Po vzájomnej diskusii všetkých členov komisie sa uskutočnilo hlasovanie. Členovia komisie 

hlasovaním vyjadrili súhlas s pridelením finančných prostriedkov vo výške 50,00 €. Doručená publikácia bude 

umiestnená v mestskej knižnici, aby bola prístupná širokej verejnosti. 

 

K bodu 5 

V diskusii vystúpila Mgr. Ľuboslava Slebodníková, ktorá informovala členov komisie, o tom, že Novohradské 

osvetové stredisko v Lučenci vydáva Kalendár kultúrno-spoločenských podujatí s tým, že na prvom zasadnutí 

komisie sme určili, ktoré akcie pri významných výročiach podporíme. Zostáva nám 90.výročie zriadenia 

Obecnej knižnice v Poltári (29.04.1925). Oslovila ešte bývalú pracovníčku Mgr. Katarínu Gavalcovú, ale ona jej 

oznámila, že odchádza pracovať do materskej školy a slávnostný program k výročiu založenia knižnice nech 

pripraví nová pracovníčka p. Renáta Macove. Na základe uvedeného sa rozprávala aj s p. Macove, ktorú 

informovala o význam výročí našej knižnice. Mgr. Slebodníková bola na slávnostnej akadémii k výročiu 

založenia knižnice v Kokave nad Rimavicou. Týmto by chcela podporiť a zrealizovať takúto akadémiu aj 

v meste Poltár. Navrhuje aby túto akciu podporila aj komisia kultúry, a to finančne, prípadne organizačne, a ZUŠ 

by pomohla s programom. Mgr. Brisudová sa opýtala p. Slavkovského, či je na internetovej stránke mesta 

zverejnený plán kultúrnych podujatí a či sa priebežne podľa potreby dopĺňa. Pán Slavkovský odpovedal, že áno. 

Zverejňovanie informácií na stránke mesta zabezpečuje p. Július Imrovič. Mgr. Ľuboslava Slebodníková ďalej 

navrhuje, aby históriu knižnice, vznik, činnosť až dodnes pripravila p. Macove. Pozvala ju aj na zasadnutie 

komisie, ale nakoniec sa ospravedlnila. Mgr. Slebodníková sa vyjadrila, že nechce aby si niekto myslel, že ona 

vymýšľa akcie, podujatia, ale v takomto prípade ako je 90.výročie zriadenia knižnice v Poltári  je to 

opodstatnená akcia a v prvom rade by mal prioritne pripraviť túto akciu ten koho sa to priamo týka. Má na mysli 

knižnicu, jej pracovníčku a taktiež mesto Poltár, pod ktoré mestská knižnica patrí. Touto slávnostnou akadémiou 

sa mestská knižnica dostane do širšieho povedomia občanov a týmto sa viac prezentuje, zvýši sa jej návštevnosť. 

Pán Abelovský povedal, že pri takejto akcii by jej pomohla aj p. Filčíková riaditeľka Novohradskej knižnice 

v Lučenci. Ďalej informoval prítomných členov komisie, že Novohradské osvetové stredisko v Lučenci 

pripravuje 6. Ročník kalendára kultúrnych a spoločenských podujatí na rok 2016, preto v termíne do 06.11.2015 

je potrebné nahlásiť naplánované kultúrne podujatia, ktoré sa budú konať v meste Poltár v roku 2016. Mesto 

Poltár by malo mať všetky kultúrne akcie v pláne a potom by mali byť zahrnuté v rozpočte mesta. Mgr. 



Brisudová navrhla na slávnostnú akadémiu pri príležitosti založenia knižnice pozvať našich spisovateľov, 

autorov: pána Rastislava Bošku, pána Marcela Páleša. Michal Abelovský doplnil, že veľmi hodnotná by bola aj 

beseda s autorom publikácie Krása slovenského skla s Ing. Pavlom Hlodákom. Ďalej oznámil, že je potrebné 

sledovať významné medzníky v histórii nášho mesta, jubileá významných osobností a taktiež aj medzníky pri 

zriadení budov, stavieb. V budúcom roku bude výročie 1.písomnej zmienky o meste Poltár, 70.výročie 

nedožitých narodenín Ing. Daniela Žiláka ( 26.02.1946), 125. výročie Evanjelického kostola v Slanej Lehote 

(1891), 225. výročie Evanjelického kostola v Poltári ( 1791).  

Mgr. Brisudová mala dotaz na zlý technický stav budovy kultúrneho domu, takmer havarijný, prečo sa nerieši, 

a či boli predložené nejaké projekty na rekonštrukciu. Peter Slavkovský povedal, že už v minulosti boli na 

obhliadke KD členovia stavebnej komisie a nič sa nezmenilo. Michal Abelovský povedal, že mesto spravuje 

kultúrne zariadenia aj budovy. Je potrebné tlmočiť na mestské zastupiteľstvo správu o zlom technickom stave 

kultúrneho domu. V iných obciach si kultúrne domy obnovili a náš je v alarmujúcom stave. Mramorové panely 

na fasáde budovy sú prichytené kovovými páskami, toalety, ktoré boli rekonštruované pracovníkmi MsPS sú 

taktiež v zlom stave. Kultúrny dom je budova v správe mesta, preto by mali poslanci schváliť finančné 

prostriedky na opravu najzávažnejších nedostatkov, alebo riešiť to ako celok formou projektu a dofinancovať 

z vlastných zdrojov. Pán Slavkovský povedal, že nevie čo tvorí rozpočet kultúry a čo kultúrneho domu. Či sú 

v jeho rozpočte aj prevádzkové náklady na kultúrny dom. Mgr. Brisudová povedala, že teraz sa podávajú návrhy 

do  rozpočtu mesta, nakoľko sa pripravuje rozpočet na budúce roky, harmonogram spracovania rozpočtu. Ak má 

nejaké návrhy prípadne nejasnosti má požiadať vedúcu oddelenia o ich objasnenie v spolupráci s vedúcou 

finančného oddelenia p. Štrbovou. Ďalej p. Slavkovský povedal, že folklórny súbor Úvrať aj ženský spevácky 

zbor Letokruhy majú schválený rozpočet finančných prostriedkov na základe čoho, keď nemajú žiadnu 

zriaďovaciu listinu, štatút. Ako majú doriešenú právnu subjektivitu. Členovia kultúrnej komisie odporúčajú 

legislatívne zabezpečiť existenciu kolektívov, záujmových skupín, ktoré v meste Poltár fungujú a reprezentujú 

mesto Poltár ( FS Úvrať, DFS Kukučky, Letokruhy). Mgr. Slebodníková predložila plán koncertnej činnosti 

speváckeho zboru Letokruhy na rok 2016. Doporučuje termín na konanie slávnostnej akadémie pri príležitosti 

90.výročia zriadenia obecnej knižnice dňa 25.11.2015.  Základná umelecká škola v Poltári bude organizovať dňa 

26.11.2015 jesenný koncert žiakov školy. Pracovníčka knižnice p. Macove by mala pripraviť podklady na 

výrobu letáku k výročiu zriadenia knižnice. Ak bude chcieť finančne zabezpečiť túto akciu, nech požiada listom 

o finančné prostriedky školskú a kultúrnu komisiu.  

Pán Abelovský mal otázku, či platí VZN o vedení kroniky, v akom stave je kronika, prečo členovia komisie 

neschvaľujú obsah zápisov. Pani Šálková má za úlohu osloviť PaedDr. Zuzanu Bokorovú a zistiť skutočný 

stav kroniky. Na nasledujúcom zasadnutí informovať členov komisie, prípadne pozvať PaedDr. Bokorovú. 

 

K bodu 6 

 

U Z N E S E N I E  č. 4/2015 

 

Komisia pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ  pri MsZ v Poltári 

 

A/  s c h v a ľ u j e : 

 

1. Poskytnutie finančných prostriedkov vo výške 50,00 eur pre firmu KERMAT s.r.o., a to konkrétne 

na vydanie knihy Krása slovenského skla. Ide o publikáciu autorov Ing. Pavla Hlodáka a Júliusa 

Križániho. 

 

B/  d o p o r u č u j e : 

 

1. Mestu Poltár legislatívne zabezpečiť existenciu kolektívov a záujmových skupín, ktoré v meste 

Poltár pôsobia a reprezentujú ho ( FS Úvrať, DFS Kukučky, Letokruhy ) -  zriaďovacie listiny. 

 

2. Mestskému zastupiteľstvu v Poltári riešiť havarijný stav kultúrneho domu. 

 

 

K bodu 7 

Zasadnutie komisie ukončil a prítomným poďakoval za účasť Daniel Kamas. 

 

V Poltári, dňa 2.novembra 2015 

 

Zapísala: Ľuba Šálková                                                                                         Daniel Kamas                                                                                                                     

                                                                                                                             predseda komisie 



                            Komisia pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári 

 

 

 

 

 

U Z N E S E N I E  č. 4 /2015 

 

 

Komisia pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ  pri MsZ v Poltári 

 

 

A/  s c h v a ľ u j e : 

 

1. Poskytnutie finančných prostriedkov vo výške 50,00 eur pre firmu KERMAT s.r.o., na vydanie 

knihy Krása slovenského skla. Ide o publikáciu autorov Ing. Pavla Hlodáka a Júliusa 

Križániho. 

 

 

B/  d o p o r u č u j e : 

 

1. Mestu Poltár legislatívne zabezpečiť existenciu kolektívov a záujmových skupín, ktoré v meste 

Poltár pôsobia a reprezentujú ho ( FS Úvrať, DFS Kukučky, Letokruhy ) -  zriaďovacie listiny. 

 

2. Mestskému zastupiteľstvu v Poltári riešiť havarijný stav kultúrneho domu. 

 

 

 

 

V Poltári, dňa 2.novembra 2015 

 

 

 

                                                                                                                                  Daniel Kamas   

                                                                                                                                 predseda komisie 

 

                                                                                

 

 

 

 

 


